



HOFKELLEREI DES FÜRSTEN VON  
**LIECHTENSTEIN**  
SEIT  
1436

# Ried Herawingert Pinot Noir 2021

## Weinbeschreibung

Intensive, rubinrote Brillanz, Kirsche, saftige Waldhimbeere, etwas Bitterschokolade, Kirschblüten und Wacholder in der Nase, gefolgt von Saftigkeit, feincremig-reifem Fluss mit zarten, reifen Tanninen und erfrischend straffen, langen Nachhall am Gaumen.

Perfekt zu feiner asiatischer Küche, Gegrilltem und Gebratenen, würzige Fischgerichte.

## Terroir und Herkunft

Der Herawingert ist seit 1.000 Jahren einer der wichtigsten Rebberge im Rheintal. Am Fuss der grossen Gebirgsketten reifen hier mineralische und kraftvolle Burgunder auf den wertvollen Schiefer- und Kalkböden. Das hohe Alter der Rebstöcke bringt geringe Erträge von charakteristischer Qualität.

## Rebsorte und Weinstil

Pinot Noir zählt zu den feinsten und gesuchtesten Rotweinen der Welt. Herkunftsprägung, Lagerpotential, große Trinkfreude und die hohe Kunst in der Produktion machen herausragende Vertreter zu gesuchten Raritäten. Im Stile herkunftsgeprägter, grosser Burgunder, ist der Pinot Noir vom Herawingert Ausdruck dieser alpinen Premiumlage.

## Vinifizierung

Selektive Handlese, Ausbau in französischen Barriques und Tonneaus, sorgfältige Mazeration, teilweise mit Stielgerüst und Selektion der einzelnen Chargen und strikteste Auswahlkriterien für die finale Komposition.

## Analyse

Alkohol: 12,5 %vol.  
Restzucker: 1,0 g/l

## Bewertung

Jahrgang 2019 – 19/20 Punkte René Gabriel & Schweizer Weinzeitung  
94 Punkte Falstaff

## Wine description

Intense & brilliant ruby-red colour; cherries, forest raspberries, hints of bitter-chocolate, cherry blossoms, juniper and dried stone fruit on the nose, creamy texture; with a nice display of terroir through red berries, ripe tannins and a refreshingly firm, long finish on the palate.

Perfect with fine Asian cuisine, grilled and fried dishes, spicy fish courses.

## Terroir and origin

The Herawingert has been one of the most important vineyards in the Rhine River Valley for 1.000 years. At the foot of the great mountain ranges, mineral-driven, powerful Pinot family vines thrive on the expressive slate & limestone soils. The venerable age of the vines of 40 years and up brings low yields of characteristic quality.

## Grape variety and style of wine

Pinot Noir is one of the finest and most sought-after red wines in the world. The voice of its origin and aging potential, great drinking pleasure, coupled with fine art in vinification make outstanding representatives into sought after rarities. In the style of great origin-expressive alpine Pinot Noirs, brinning the premium single vineyard "Herawingert" to life.

## Vinification

Selective hand harvesting, aging in French barriques & tonneaus, careful maceration, partly on whole clusters and selection of individual batches, with the strictest selection criteria for the final composition.

## Analysis

Alcohol: 12,5 %vol.  
Acidity: 5,4 g/l

## Rating

Vintage 2019 - 19/20 Points René Gabriel & Swiss Wine Magazine  
94 Points Falstaff

